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§§ 6, 9, 10, 12-15 

Justerat 26 januari 2016, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen  Andrea Ström 

Ordförande   Vice ordförande 
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§§ 1-5, 7, 8, 11, 16-22 

Justerat 29 januari 2016, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen  Andrea Ström 

Ordförande   Vice ordförande 
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Närvarande 

 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Daniel Harc (S) 

Mia Sundelin (S) 

Dan Guillou (MP) 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Anna Rantala Bonnier (FI) 

Johan Brege (M) 

Christina Elffors Sjödin (M) 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Frida Johansson Metso (L) 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Claes Muschkin (S) 

Amne Ali (S) 

Ylva Wahlström (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Eva Solberg (M), från § 3 

Börje Häggman (M)  

Birgitta Thulin (M) 

Inga-Lill Persson (L) 

Stina Bengtsson (C) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Leif Fransson, administrativ chef 

Alexandra Göransson, avdelningschef 

Veronica Wolgast Karlberg, avdelningschef 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare 

Cindy Falquet, borgarrådssekreterare 

Susanna Brolin, borgarrådssekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden Andréa 

Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras 2016-01-29. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningschef Gillis Hammar informerar om det ekonomiska 

bokslutet för 2015. Slutresultat för Socialnämnden, efter 

ombudgetering, är 2,9 mnkr. Verksamhetsberättelse och bokslut 

kommer att tas upp i nämnden i februari.  

 

Avdelningschef Alexandra Göransson återkommer med svar om 

nämndens familjehem och jourhem utifrån nämndens tidigare 

frågor. Ytterligare information om familjehem och jourhem i hela 

Stockholms stad kommer i samband med presentation av översyn 

av familjehem 2015 i marssammanträdet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Socialnämnden 

Protokoll 

2016-01-26 

Sida 8 (38) 

 

 

 

 

 

§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Ledamoten Christina Elffors Sjödin (M) frågar förvaltningen om 

vilka företag staden har ramavtal med för anlitande av familjehem 

och jourhem. Förvaltningen återkommer med svar. 
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§ 5 

Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation inom 

Stockholms stads särskilda boenden enligt SoL och LSS, 

dagverksamheter enligt SoL och daglig verksamhet enligt LSS  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-811/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Förslag till stadsövergripande riktlinjer har tagits fram avseende 

journalföring av hälso- och sjukvårdsinsatser som utförs i 

verksamheter där Stockholms stad är vårdgivare. De verksamheter 

som berörs är särskilda boenden enligt Socialtjänstlagen, SoL och 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS, 

dagverksamheter enligt SoL och dagliga verksamheter enligt LSS. 

Tidigare har varje stadsdelsnämnd tagit fram egna lokala regler för 

dokumentation av hälso- och sjukvårdsinsatser. Gemensamma 

riktlinjer har efterfrågats för att säkerställa likställighet och kvalitet 

i journalföringen av den hälso- och sjukvård som bedrivs i staden. 

All legitimerad hälso- och sjukvårdspersonal är skyldig att föra 

journal för patienter i behov av hälso- och sjukvårdsinsatser. 

Patientjournalen syftar till att säkerställa att patienten får en god och 

säker vård med god hygienisk standard.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget till stadsövergripande 

riktlinjer för dokumentation av kommunala hälso- och 

sjukvårdsinsatser. Förvaltningen vill dock påpeka att det 

kommunala hälso- och sjukvårdsansvaret även omfattar insatsen 

bostad med särskild service för barn och ungdom enligt 9 § 8 LSS 

och att de föreslagna riktlinjerna därför behöver kompletteras med 

detta.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

januari 2016. 

 

Beslutsgång 
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Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Att staden nu får stadsövergripande riktlinjer för hälso- och 

sjukvårdsdokumentation är något som förhoppningsvis bidrar till 

ökad kvalitet och effektivitet, vilket vi så klart välkomnar. Vi vill, 

utan att i detalj kommentera det tekniska utförandet, betona att den 

nya patientlagen syftar till att främja patientens integritet, 

självbestämmande och delaktighet i vården, och att detta synsätt 

självklart måste gälla även i den kommunala hälso- och sjukvården. 

 

Stockholms läns landsting har under Alliansens ledning påbörjat ett 

omfattande arbete med att effektivisera vårddokumentationen med 

patienten som utgångspunkt. Ett led i detta har varit införandet av 

journal på nätet. 

 

Förutsättningarna för den sjukvård som staden respektive 

landstinget bedriver skiljer sig åt på många sätt. Icke desto mindre 

tror vi att idén om journal på nätet även i den kommunala 

sjukvården är någonting som skulle kunna utredas utifrån de 

erfarenheter som finns inom landstinget. Inte minst med tanke på att 

patienter, kanske framför allt äldre, kommer i kontakt med såväl 

landstingets som stadens sjukvård torde brukarna vänta sig att 

patientens tillgång till vårddokumentation sker utifrån samma 

principer oavsett vem som är huvudman. 

 

Vi vill vidare påpeka att patientens integritet måste kunna värnas i 

dokumentationssystemet genom att man ska kunna se vem som gått 

in i en journal. Detta är i synnerhet viktigt med tanke på den vikt 

som integritetsaspekten tillmäts i den nya patientlagen. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 6 

Förnyad överenskommelse gällande avtal mellan Stockholms 

stad och Stockholms läns landsting om WebCare 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-860/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har fått remiss över förnyad överenskommelse om 

WebCare för yttrande. WebCare är ett IT-stöd som ägs av 

Stockholms läns landsting (SLL) och används för 

informationsöverföring och för att samordna vårdplaneringar i 

samband med in- och utskrivning av patient i slutenvården mellan 

huvudmännen. WebCare utvecklades 2003 och har sedan dess 

använts i Stockholms stad.  

 

Stockholms läns landsting sade i december 2014 upp den nuvarande 

överenskommelsen med kommunerna om WebCare och föreslår att 

ett kortvarigt avtal tecknas från och med det datum då nuvarande 

avtal löper ut 2016-01-01. Villkoren och kostnaderna enligt det 

föreslagna avtalet är oförändrade. Det föreslagna avtalet syftar till 

att säkra fortsatt drift av WebCare fram till dess att framtida behov 

av informationsöverföring vid vårdövergångar klarläggs efter 

eventuella lagändringar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 9 

december 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 

 



Socialnämnden 

Protokoll 

2016-01-26 

Sida 12 (38) 

 

 

 

 

 

§ 7 

Motion (2015:64) om Melodifestival för hemlösa i samband 

med Eurovision Song Contest i Stockholm 2016 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-838/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Anna König Jerlemyr och Sophia Granswed (båda M) har skrivit en 

motion där de föreslår att Stockholms stad ska bistå och verka för 

att Hemlösas Internationella melodifestival genomförs i samband 

med Eurovision Song Contest i Stockholms stad. 

 

Hemlösas Internationella melodifestival i Stockholm är ett initiativ 

startat av Hemlösa.se, av en person som tidigare själv varit hemlös. 

Tävlingen ägde rum första gången 2015. Målsättningen är att 

uppmärksamma hemlösa personer och deras utmaningar men också 

lyfta den talang inom musik och dans som många hemlösa har. 

Deltagarna väljs ut via provspelningar där en jury utser 20 deltagare 

som går vidare till en semifinal för att därefter avslutas med en 

final. Tävlingen har sänts live via en webbtjänst där målsättningen 

är att den ska spridas även utanför Sverige. Vinnande bidrag utses 

till årets hemlösas sång. 

 

Genom att upplåta en central plats till semi- och final som 

exempelvis Kungsträdgården ger staden fler människor möjlighet 

att ta del av tävlingen och att sprida tävlingen utanför Sveriges 

gränser. Det stärker staden i arbetet med att inkludera fler för att 

marknadsföra Stockholm och Sverige och genom musiken lyfta 

människor som lever i utsatthet. 

 

Människor som lever i hemlöshet är en utsatt grupp och initiativ 

som har syfte att lyfta hemlösa personers situation och som visar 

individer utanför den stigmatiserade bilden är positivt och 

välkomnas av socialförvaltningen. Utifrån socialtjänstens uppdrag 

för hemlösa personer är dock en melodifestival för hemlösa 
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personer en uppgift som ligger utanför socialtjänstens 

kompetensområde och uppdrag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 10 

december 2015. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag.  

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) föreslår att nämnden 

beslutar enligt Moderaternas förslag enligt följande. 

 

1. Socialnämnden bifaller motionen. 

 

2. Därutöver anför nämnden följande: 

 

Melodifestivalen för hemlösa anordnades första gången 2015 i syfte 

att uppmärksamma hemlösa och deras utmaningar, men också lyfta 

den talang inom musik och dans som många hemlösa har. 

Evenemanget blev lyckat och livesändes bland annat online och 

hade många följare.  

 

Senare i vår står Stockholms stad värd för Eurovision Song Contest 

som är en av världens allra största musikevenemang i världen. Det 

betyder att världens ögon kommer att vara riktade mot Stockholm 

och det är vårt ansvar att förvalta denna uppmärksamhet på bästa 

sätt, att uppmärksamma de hemlösa- deras situation men också 

deras talang- har vi möjlighet att faktiskt göra något bra av detta.  

 

Genom att upplåta en central plats till Hemlösas Internationella 

Melodifestival 2016, ger vi inte bara fler möjlighet att ta del av 

tävlingen, staden hjälper också till att sprida tävlingen utanför 

Sveriges gränser. Det stärker Stockholm i arbetet att inkludera fler 

för att marknadsföra Stockholm och Sverige och genom musiken 

lyfta människor som lever i utsatthet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag. 
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§ 8 

Ökad tillgänglighet för sprututbytesverksamheter i Sverige, Ds 

2015:56 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-865/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Promemorian innehåller förslag till lag om ändring i lagen 

(2006:323) om utbyte av sprutor och kanyler. I promemorian 

föreslås att ansvaret för sprututbytesverksamheter renodlas till att 

landstinget blir ensam huvudman för att ansöka om och driva sådan 

verksamhet. Vidare föreslås att alla personer som injicerar droger 

och som har fyllt 18 år ska kunna delta i verksamheten på lika 

villkor. Den tidigare åldersgränsen på 20 år sänks därmed till 18 år.  

 

Möjligheten att inrätta sprututbyten i landet har funnits under en 

längre tid och under denna tid har sex mottagningar i tre landsting 

inrättats.  

 

Förvaltningen ser positivt på att huvudmannaskapet tydliggörs 

genom att kravet på samansökan tas bort. Förvaltningen instämmer i 

att det är särskilt angeläget att nå unga personer och alla arenor som 

kan innebära en kontaktyta är värdefulla för att kunna erbjuda vård 

och behandling i ett så tidigt skede som möjligt. Förvaltningen ser 

utifrån detta positivt på den föreslagna ändringen av åldersgräns 

från 20 till 18 år och instämmer i och betonar vikten av uppföljning 

för att kunna följa konsekvenserna av förändringen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 10 

december 2015. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Ledamoten Mia Sundelin (S) föreslår att nämnden beslutar följande. 
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1. Socialnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag. 

 

2. Socialnämnden avslår förslaget att sänka åldersgränsen från 

20 år till 18 år. 

 

3. Därutöver anför nämnden följande: 

 

Andelen elever i gymnasiets år 2, 17-18 åringar, som uppger att de 

någon gång tagit droger som är relevanta för sprututbyte är liten. De 

senaste fem åren ligger det mellan 0,1 – 2,0 %.  

 

En förklaring kan vara att personer som använder injektionsdroger 

har en lägre svarsbenägenhet. Dock stärker rättsmedicinska data 

(Toxreg) slutsatsen att gruppen är mycket liten. I åldersgruppen 15-

19 år har en handfull personer avlidit med någon av 

injektionsdrogerna i kroppen, mellan 4-9 individer årligen de 

senaste tio åren. 

 

En sänkning till 18 år ställer än större krav på socialtjänsten då 

LVU gäller till 20 (21) år.  Till viss del går uppgifterna och syftet 

isär när det gäller socialtjänst och sprutbytesverksamhet. Vid en 

sänkning av åldersgräns bör det nogsamt utredas vilka olika roller 

socialtjänst och sprutbyte skall ha och ge förutsättningar till 

socialtjänsten att arbeta med gruppen. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) föreslår att nämnden 

beslutar enligt Moderaternas förslag enligt följande. 

 

1. Socialnämnden godkänner delvis förvaltningens förslag. 

 

2. Därutöver anför nämnden följande: 

 

Sprututbytesverksamheten i Stockholm är idag ett forskningsprojekt 

med sprututbyte för intravenösa missbrukare som avslutas 2016. 

Forskningsprojektet ska utvärderas av en oberoende utredare. Först 

efter en utvärdering anser vi att ett beslut kan fattas om 

verksamhetens eventuella fortsättning och omfattning. Det är viktigt 

att ett sådant beslut tas väl grundat i forskning och evidens samt 

Stockholms erfarenheter av forskningsprojektet, men också sett till 

hur näromgivningen påverkas av verksamheten. Men vid en 

eventuell permanentning av sprututbytesverksamhet anser vi inte att 

huvudansvaret för verksamheten ska övergå till landstinget. 

Socialtjänsten fyller nämligen en viktig funktion genom att kunna 

erbjuda exempelvis motivationsinsatser, information och 

behandling.   
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Det är också problematiskt att landstinget formellt sätt får 

bestämmanderätt över var verksamheterna ska placeras i respektive 

kommun. På exempelvis sprututbytesmottagningen vid S:t Görans 

sjukhus har deltagandet ökat med mer än 30 procent under augusti 

2015 jämfört med 2014. Boende i Stadshagen har uttryckt oro över 

de negativa konsekvenser som det stora antalet besökare får för den 

upplevda tryggheten i området. Även personal på mottagningen 

menar att antalet besökande nu är mer än vad både de och 

närområdet tål. Därför är det väsentligt att kommuner kan avgöra 

själva vart sprututbytesverksamhet ska förläggas och att sprututbyte 

sker vid flera permanenta och/eller mobila mottagningar spridda 

över länet så att brukare inte koncentreras till ett enskilt område.   

 

Vid en eventuell permanent sprututbytesverksamhet delar vi 

förvaltningens uppfattning att sänka åldersgränsen för att kunna 

delta i verksamheten från 20 till 18 år då injektionsdebuten ligger 

mellan 18- 19 år. På så sätt minskas smittspridning av bland annat 

hepatit C.    

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Mia Sundelin (S) reserverar sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för Moderaternas förslag. 
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§ 9 

Motion (2015:45) om ett ungdomsundantag i biståndsnormen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-535/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Isabel Smedberg (L) har, i en motion om ett ungdomsundantag i 

biståndsnormen, föreslagit att kommunfullmäktige ger kommun-

styrelsen i uppdrag att återkomma med förslag på riktlinjer som gör 

att personer under 25 år, som delar hushåll med någon av sina 

föräldrar, ska kunna ha en arbetsinkomst utan att detta påverkar 

hushållets rätt till försörjningsstöd.  

 

Förvaltningen anser, att det inte finns skäl att ta fram särskilda rikt-

linjer om ett ungdomsundantag i biståndsnormen, eftersom det som 

motionären beskriver redan finns reglerat i gällande lagstiftning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 11 

januari 2016. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Kompetensutveckling i Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-830/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Kompetensutvecklingen av stadens medarbetare ska öka. 

Kommunstyrelsen har i årsredovisningen för 2014 beslutat att 

200,00 mnkr av eget kapital ska disponeras för 

kompetensutveckling. Satsningen på kompetensutveckling ska 

verka långsiktigt under flera år och målet är att höja 

utbildningsnivån i stadens verksamheter för att på så sätt bidra till 

att öka kvaliteten och säkra kompetensförsörjningen. 

Socialförvaltningen stödjer förslaget om kompetensutveckling och 

den långsiktighet som beskrivs.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 20 

november 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande  

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande. 

 

Det är viktigt med kompetensutveckling av stadens anställda och vi 

står därför bakom intentionerna i ärendet. Kompetensutveckling och 

vidareutbildning för de anställda är en viktig del för att stärka de 

anställdas kompetens men det är också en central del i att erbjuda en 

attraktiv anställning. Däremot anser vi att det måste få vara upp till 

varje avdelning att avgöra vilka behov som föreligger på just den 

enheten.  



Socialnämnden 

Protokoll 

2016-01-26 

Sida 19 (38) 

 

 

 

 

 

 

Vi anser att staden, istället för att kompetensutveckla brett, bör utgå 

från den enskildes behov och ta fram individuella 

kompetensutvecklingsplaner i samråd mellan den anställde och 

ledningen. Självklart ska Stockholms stad i helhet se till att det finns 

ekonomiska medel till kompetensutveckling av de anställda men vi 

är dock skeptiska till att öronmärka en summa som dessutom ska gå 

till särskilda kompetensutvecklingsinsatser.  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande 

särskilda uttalande. 

 

Det är positivt att majoriteten fortsätter satsningar på utbildning och 

kompetensutveckling som Alliansen också genomförde under vår 

tid vid makten. Vi tycker i grunden att stadsledningskontorets 

förslag och förvaltningens synpunkter är bra. Vi vill dock 

understryka hur angeläget det är att socialsekreterare får 

kompetensutveckling i vid bemärkelse. Eftersom 

personalsituationen vid flera enheter är ansträngd är det viktigt att 

utvecklingssatsningar inte går ut över den ordinarie verksamheten 

medan de pågår. Därför är vikarietäckning nödvändig. 

 

Vi vill också lyfta fram att kompetensutvecklingsmedlen skulle 

kunna användas för att ge biståndsbedömare inom funktionshinder 

möjlighet till ökad specialisering. En återkommande synpunkt i 

kontakten med brukarorganisationer är vikten av att få träffa en 

handläggare som förstår sig på den enskilde brukarens behov. 

Förvaltningen nämner mycket kortfattat behovet av specialisering 

inom funktionsnedsättning men vi vill gärna lyfta fram det som ett 

område där kompetensutvecklingsmedlen kan göra verklig skillnad. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Liberalernas särskilda 

uttalande. 
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§ 11 

Stockholms miljöprogram 2016–2019  

Svar på remiss från kommunstyrelsen  

Dnr 1.7.1-839/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Förslaget till Miljöprogram för Stockholms stad 2016 – 2019 

innehåller sex miljömål samt 30 delmål och 40 indikatorer. 

Förslaget bygger vidare på nu gällande miljöprogram och är 

integrerat i stadens system för ledning och uppföljning av 

verksamhet och ekonomi, ILS. Nämnd med utpekat ansvar för ett 

delmål har ansvar för att i sin verksamhetplan formulera lämpligt 

nämndmål, samt indikatorer och/eller aktiviteter som följer upp 

delmålet i miljöprogrammet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

december 2015. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

Moderaternas och Liberalernas förslag enligt följande. 

 

1. Socialnämnden godkänner delvis förvaltningens 

förslag. 

 

2. Därutöver anför nämnden följande: 

 

Stadens miljöprogram för 2016-2019 är nu äntligen remitterat. Som 

stadens främsta styrdokument på miljöområdet är vi angelägna om 

att förslaget från kommunstyrelsen tillåts en ingående granskning av 

alla berörda verksamheter i staden.  I stora delar välkomnar vi 

inriktningen för stadens kommande miljöarbete där Stockholm 

fortsatt agerar som ett internationellt föredöme på miljöområdet.  
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För genomförandet av miljöprogrammet betonar vi vikten av att 

stadens resurser utnyttjas kostnadseffektivt. Upplägget med att 

uppföljningsansvaret för delmålen tydligt kopplas till den 

verksamhet som har genomförandeansvar torde vara klokt och 

effektivt. Därutöver kan den föreslagna ansvarsfördelningen för 

indikatorerna, där bara nämnder och bolag som har störst påverkan 

åläggs att rapportera, bli kostnadseffektiv då staden kan jobba med 

fler indikatorer samtidigt som administrationen hålls nere. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera 

energikraven i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan 

ligga i framkant gällande hållbart byggande. I detta sammanhang 

vill vi betona vikten av att lagstiftningen om att förbjuda så kallade 

kommunala särkrav ses över. Enligt stadens miljöförvaltning har 

lagstiftningen inte fått någon rättslig betydelse. Detta är naturligtvis 

glädjande av många skäl, dels att Stockholms stad även 

fortsättningsvis kan gå före i snålt energibyggande, dels att 

marknaden verkar vara ointresserad av att vänta in lågt satta 

nationella krav. En orosfaktor är dock att lagstiftningen skapat 

förvirring bland såväl byggherrar som stadsplanerare. Den felaktiga 

föreställningen om att det råder förbud för bostadsbyggande som 

går längre än vad Boverkets byggregler föreskriver kan komma att 

påverka byggtakten negativt. Därför vill vi att vänstermajoriten 

tydligare trycker på regeringen för att bestämmelsen ska avskaffas.  

 

Att minska utsläppen från vägtransporterna är en svår utmaning för 

staden. Fossila drivmedel tillhör knappast framtiden och 

övergången till mer miljöanpassade transportmedel som 

kollektivtrafik, miljöbilar, sjöfart, gång och cykel måste ske 

snabbare. För att klara målet med miljöanpassade transporter krävs 

att vi planerar staden på ett sätt som lägger grunden för miljövänliga 

livsstilar. Detta gör vi genom den täta miljövänliga staden. Genom 

att bygga högre i goda kollektivtrafiklägen så använder vi stadens 

mark mer effektivt och sparar parker- och grönområden. Då blir det 

även möjligt att använda kollektivtrafik på ett långt mer effektivt 

sätt än idag. Det är viktigt att staden ytterligare fördjupar och 

intensifierar samarbetet och planeringen med AB Storstockholms 

Lokaltrafik, Trafikverket och regionens övriga aktörer i dessa 

frågor.   

 

Det är hög tid att sluta se på stadens vatten som ett problem att gå 

runt, över eller under. Det behövs en offensiv politik för att bättre 

utnyttja Stockholms vattenvägar för bland annat vattenburen 

kollektivtrafik. Det är välkommet att miljöprogrammet lyfter fram 
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vattenvägarna som hållbara alternativ till vägtransporterna. Vi 

saknar dock ett tydligare resonemang om hur staden tidigt i 

planeringsstadiet ska tänka kring sjötrafiken när bostäder byggs i 

nya områden. 

 

En ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga gång- 

och cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar 

markanvändning. För att kunna bygga tillräckligt många bostäder 

kan vi krasst instämma i miljöprogrammets konstaterande att ”det 

kommer inte att vara möjligt att tillgodose alla intressen och 

önskemål”, till exempel kopplat till överklagandeprocesser där 

bostäder och förtätning i alltför hög utträckning kan stoppas av 

särintressen. Vi menar att det ligger ett tungt allmänintresse i att 

staden kan byggas tät och miljövänlig. 

 

Miljöprogrammets mål om resurseffektiva kretslopp innefattar 

viktiga delmål där stadens avfallshantering står i fokus. Det är 

positivt att vänstermajoriteten fortsätter på alliansens höjda 

ambition gällande matavfallsinsamling för att öka tillgången till 

biogas i regionen. Vi vill betona vikten av staden skyndsamt 

kommer vidare i planeringen av den optiska sorteringsanläggningen 

för att nå målet om 70 procent insamling av matavfall till år 2020. 

En viktig faktor för att lyckas med en ökad resurshushållning är att 

det ska vara lätt att göra rätt för stockholmarna där 

avfallshanteringen är både pedagogisk och lättillgänglig. 

 

Slutligen, då miljöprogrammet kommer att beröra delar där staden 

inte har egen rådighet vill vi betona vikten av samverkan med 

externa aktörer, inte minst stadens näringsliv. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) reserverar sig mot nämndens beslut 

till förmån för sitt eget gemensamma förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas gemensamma förslag till beslut. 
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§ 12 

Yttrande över revisionsrapport ”Bostäder till personer med 

fysisk och psykisk funktionsnedsättning”, nr 6/2015 

Dnr 1.6.1-834/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

Kommunstyrelsen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har lämnat projektrapporten ”Bostäder för personer 

med fysisk och psykisk funktionsnedsättning”, (dnr 3.1.3–

156/2015) till socialnämnden för yttrande. 

 

I rapporten redovisas en granskning av stadens hantering av 

uppställda mål i senaste årens budgetar angående utbyggnadstakten 

för personer med fysisk och psykisk funktionsnedsättning. Syftet 

har varit att bedöma om berörda nämnder har en samverkan för 

planering och byggande av bostäder med särskild service som 

säkerställer att de behov som uppskattats tillgodoses.   

 

En slutsats är att det inte har byggts tillräckligt med bostäder de 

senaste åren och att samverkan för planering och byggande av 

bostäder med särskild service inte är tillräcklig, något som leder till 

att staden inte säkerställer att uppskattade behov tillgodoses. Det i 

sin tur leder till att brukare inte får den bostad de har rätt till inom 

rimliga tidsramar.  

 

De senaste åren har det färdigställts ca 50 procent av budgeterat 

byggande vilket medför att det krävs fler bostäder än förväntat utfall 

respektive år. Bristen på bostäder med särskild service leder till 

ökade kostnader för staden när domstolen dömer ut särskild avgift 

och när placering sker hos utförare som inte är anslutna till LOV. 

 

Revisorerna lämnar flera rekommendationer till kommunstyrelsen, 

stadsdelsnämnderna och stadsbyggnadsnämnden som syftar till en 

väl fungerande samordning och styrning av planering och 

genomförande av nyproduktion av bostäder för personer med 

funktionsnedsättning.   
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Förvaltningen instämmer i revisorernas synpunkter och anser att 

projektrapporten bör utgöra ett viktigt underlag i kommande arbete 

med att förbättra hela processen för utbyggnaden av bostäder med 

särskild service. Staden behöver mer systematiskt säkerställa att det 

finns en samlad och aktuell kunskap om behovet av bostäder med 

särskild service enligt LSS och SoL, också när det gäller behovet av 

specifika inriktningar för olika grupper. Det sistnämnda förutsätter 

att samordningen mellan stadsdelsnämnderna förbättras. 

Förvaltningen anser att behovet av central styrning och samordning 

av stadens utbyggnad är stort. Samtidigt behöver ekonomiska 

faktorer som kan utgöra hinder för bostadsbyggandet ses över.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 23 

december 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattson Åkerström (V) och Anna 

Rantala Bonnier (FI) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Vi ser mycket allvarligt på den kritik som lyfts fram i 

stadsrevisorernas rapport. Personer med funktionsnedsättning ska 

kunna leva ett liv som andra och för att det ska vara möjligt är 

anpassade bostäder en avgörande fråga. Det står klart att staden inte 

har gjort tillräckligt för att säkerställa att det finns bostäder med 

särskild service för dem som behöver det. Nu krävs stora 

gemensamma ansträngningar för att komma ikapp med det 

byggande som tidigare inte gjorts och för att nå upp till nuvarande 

och kommande årsmål.  

 

En avgörande faktor för att byggandet ska öka är att stadens interna 

samordning och samverkan fungerar. Ett första steg i att skapa en 

tydligare styrning är den överföring av ordförandeskapet för stadens 

genomförandegrupp från kommunstyrelsen till socialnämnden som 

beslutades i budgeten för år 2016. På så vis kan beslutsfattandet 

komma närmre de enskilda projekten.  

 

Det finns även behov av att se över hur stadens ersättningssystem 

påverkar förutsättningarna för att bygga fler bostäder. Särskilt 
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viktigt är att skapa goda förutsättningar för ett varierat utbud av 

boendeformer. En sådan översyn har initierats i budgeten för år 

2016. 

 

Frågan om bostäder för personer med fysisk och psykisk 

funktionsnedsättning berör flera nämnder och bolag i staden. 

Kraftfulla åtgärder krävs för att säkerställa tillgången till bostäder. 

Som socialförvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande bör 

revisorernas rapport utgöra ett underlag för arbetet med att förbättra 

hela processen för utbyggnaden av bostäder med särskild service.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande: I förvaltningens svar informeras om att endast 50 procent 

av budgeterat byggande färdigställts vilket har medfört en stor brist 

på LSS och SoL bostäder. Vi delar förvaltningens synpunkter att 

bristen på bostäder med särskild service får konsekvenser både för 

enskilda brukare och för staden.  Enskilda brukare får inte sina 

behov tillgodosedda inom skälig tid och som förvaltningen vidare 

påpekar är detta även kostnadsdrivande för staden, då en avgift tas 

ut för varje icke verkställande beslut. För att tillgodose fler bostäder 

krävs det därför en central planering och samordning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Socialnämnden 

Protokoll 

2016-01-26 

Sida 26 (38) 

 

 

 

 

 

§ 13 

Verksamhetschef enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen 

Dnr 1.5.4-157/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden utser från 1 februari 2016 Anne Höjer till 

verksamhetschef enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen vid 

Stockholms stads enhet för hälso- och sjukvårdsinsatser i 

boenden och daglig verksamhet enligt LSS. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen (1982:763) ska det finnas en 

person, verksamhetschef som ansvarar för verksamhet där det 

bedrivs hälso- och sjukvård. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden utser Anne Höjer till verksamhetschef för 

Stockholms stads enhet för hälso- och sjukvårdsinsatser i boenden 

och daglig verksamheter enligt LSS. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 16 

december 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Statistiksystem för individ- och familjeomsorg, IoF, barn och 

unga samt vuxna 

Dnr 3.1.3-1047/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner avrop på totalt 4 307 000 kronor 

för utveckling av statistiksystem inom barn- och ungdom 

och vuxna och ger förvaltningschefen i uppdrag att 

underteckna avtalen avseende avropen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen arbetar med framtagande av ett statistiksystem 

som möjliggör att staden löpande ska kunna ta fram aggregerad data 

inom områdena barn och ungdom samt vuxen och missbruk inom 

Individ- och Familjeomsorgen, IoF.  Statistiken ska användas för 

verksamhetsplanering och underlag för utredningar och rapporter 

samt för jämförelser internt i staden och mellan andra kommuner i 

Sverige. Data hämtas från paraplysystemet och bearbetas i LIS 

grunddatalager och analysdatalager.  Arbetet är planerat att ske i 

fem delprojekt. Den första delen kommer att vara mer omfattande 

och tidskrävande då den även innehåller en del som rör en översyn 

av grunddatalagret. Projektet avser perioden 2015–2017. 

 

Socialförvaltningen har beviljats total 10 563 000 kronor till 

utveckling av statistiksystem, från stadens reserverade medel för 

verksamhetsutveckling med hjälp av IT. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

december 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Förslag på inriktning av forsknings- och utvecklingsmedel, 

samt fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök, år 2016 

Dnr 3.2.2-871/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslag på inriktning av FoU-plan 

2016 samt att förvaltningschef ges i uppdrag att fördela 

utvecklingsmedel till stadsdelsförvaltningarna inom arbetet 

med familjecentraler.  

 

2. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök. 

 

3. Socialnämnden godkänner att det lokala utvecklings-

projektet nummer 8, De tre delade föräldraskapet- Stella, 

finansieras med centrala utvecklingsmedel. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

5. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom.  

 

Ärendet 

Stadens mål om ett ”Stockholm som håller samman” återspeglas i 

de lokala utvecklingsprojektens intention. Majoriteten av projekten 

som föreslås beviljas medel syftar till att skapa jämlika 

levnadsförhållanden i uppväxtvillkor, liksom att förstärka 

barnperspektivet inom socialtjänsten. I årets ansökningsomgång 

inkom ansökningar för totalt  

8 759 000  kronor. För lokala utvecklingsprojekt inkom 12 

ansökningar varav åtta från verksamhetsområdet barn- och ungdom. 

För studiebesök inkom 18 ansökningar varav majoriteten från barn 

och ungdom samt missbruk.  Årets budget för forskning- och 

utvecklingsarbete är totalt 7 600 000 kronor. 

I detta ärende föreslås fördelning av lokala utvecklingsmedel samt 

studiebesök för totalt 3 258 500 kronor. Förvaltningens förslag på 

fördelning av medel innebär att:  

- 2 996 000 kronor avsätts till lokala utvecklingsprojekt,  

- 262 500 kronor avsätts för studiebesök.  
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I forsknings- och utvecklingsplanen föreslår förvaltningen att 

avsätta medel för utveckling av socialtjänsten inom följande fem 

områden: 

1. Familjecentraler i ytterstaden 

2. Signs of Safety  

3. Uppföljning av motiverande samtal (MI)  

4. Utveckling av verksamhet för klienter med långvarigt 

försörjningsstöd  

5. Stella – det tredelade föräldraskapet, projektet har ansökt om 

lokala utvecklingsmedel. Förvaltningen föreslår att medel 

beviljas i nivå med nuvarande volym på verksamheten samt 

för implementering, från centrala FoU- medel. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 22 

november 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Funktionshinderinspektörernas granskningsrapport nummer 

13, ”Helhetssyn och tillgänglighet”, avseende personer med 

komplexa behov 

Dnr 3.4.2-388/2015 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörers 

rapport. 

 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till Bromma och 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnder. 

 

Ärendet 

Aktuell granskning har haft fokus på personer med komplex 

problematik, psykisk ohälsa och funktionsnedsättning på temat 

helhetssyn och tillgänglighet. Granskningen är den första av två och 

sammanlagt har 61 akter granskats i Bromma och Hägersten-

Liljeholmen. Organisation samt mottagningsfunktion är utformad 

olika i de två stadsdelsnämnderna. Hägersten – Liljeholmen 

använder sig av lättillgänglig information, och använder klarspråk i 

kontakt med brukare. Samsyn och sammanhållna insatser krävs för 

målgruppen där olika planer är nödvändigt. Av olika skäl skiljer sig 

andel planer åt mellan stadsdelarna, där Bromma uppvisar ett högre 

antal. Stabilitet i personal – och chefsgrupper skilde sig åt mellan 

stadsdelarna vilket påverkar kvalitet i handläggningen och kan även 

utläsas i antal handläggarbyten. Båda stadsdelsnämnderna nämner i 

VP för 2015 strategier för kompetensförsörjning, vilket är värdefullt 

för att nå en hållbar socialtjänst. Barnperspektivet antyddes endast 

till viss del i den ena stadsdelen och måste tillvaratas bättre. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 30 

december 2015. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Drogförebyggande arbete i staden 2016 samt avrapportering 

av insatser mot cannabis och andra droger 2015 

Dnr 3.2.3-870/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner inriktningen för det 

drogförebyggande arbetet i staden 2016. 

 

2. Socialnämnden godkänner redovisningen av insatser mot 

cannabis och andra droger, år 2015. 

 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet 

Förebyggande arbete och insatser för tidig upptäckt bidrar till alla 

barn och ungas jämlika livschanser i en stad som håller ihop. År 

2016 avser socialförvaltningen därför att, i nära samarbete med 

stadsdelsförvaltningarna, fortsatt utveckla det preventiva arbetet.  

Förvaltningen avser att implementera framgångsrika delar från 

projektet Trestad2 i mindre skala. Under våren 2016 genomförs en 

informationskampanj om cannabis i samarbete med 

utbildningsförvaltningen, riktad till gymnasielevers föräldrar. 

 

Inom ramen för Trestad2 har staden under 2015 haft möjlighet att 

utveckla det förebyggande arbetet mot cannabis bland unga. Arbetet 

har pågått i fem olika delprojekt. Föregående år genomfördes en 

särskild utbildningssatsning, MI (Motivational interviewing) i 

skarpt läge, riktad till stadens fältassistenter. Majoriteten av stadens 

fältassistenter deltog i den avancerade MI-utbildningen, som pågick 

i fem dagar. Yrkesgruppen fritidsledare har deltagit i en särskilt 

framtagen och anpassad utbildning. Många av stadens fältassistenter 

och fritidsledare har deltagit vid flera andra utbildningstillfällen. 

Tio lokala utvecklingsprojekt inom ramen för alkohol, narkotika, 

tobak och dopning (ANDT) -arbetet har genomförts i 

stadsdelförvaltningarna. Flera av dessa involverar både fritidsledare 

och fältassistenter. Två av projekten följs nu upp av forskare.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

januari 2016. 

 

Beslutsgång 
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Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Det drogförebyggande arbetet bland unga har varit ett prioriterat 

område för Alliansen under lång tid. Vi anser därför att det är 

viktigt att arbetet fortsätter och att staden aktivt arbetar vidare för 

att nå både tjejer och killar.  

 

Den ökade användningen av nätdroger bland ungdomar är också 

oroväckande. Under åren har vi kunnat se en rad unga blir allvarligt 

sjuka och avlider av exempelvis Spice. Det får inte ske. Därför är 

det viktigt att se till att stadens verksamheter kan möta de nya behov 

som växer fram och att personalen som arbetar med förebyggande 

insatser riktade till unga får den kunskap och de redskap den 

behöver. Nya preparat uppkommer i snabb takt. Det är viktigt att 

socialtjänst, sjukvård och polis kan samverka, i Stockholm och 

resten av landet, för att hjälpa unga som ligger i riskzonen att 

hamna missbruk 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 18 

Inrättande av akutboende för ankomst- och asylsökande barn 

med särskilda behov 

Dnr 2.4.1-1018/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslaget.  

 

2. Ärendet överlämnas till Skärholmens stadsdelsnämnd för 

kännedom. 

 

Ärendet 

På stadens ankomst- och asylboenden finns en grupp barn som, på 

grund av sina tidigare traumatiska upplevelser, har särskilda behov. 

För att kunna möta dessa barn med adekvata insatser planeras ett 

akutboende för ankomst- och asylsökande barn med särskilda 

behov, med start från och med 2015-02-01. Boendet kommer att 

organiseras under Enheten för ankomstboenden och nyanlända.  

 

Boendet, beläget i Vårberg, omfattar 30 platser fördelat på 13 

lägenheter (1 r.o.k. om cirka 40 m
2
). Verksamheten kommer att ha 

en personalgrupp med kompetens att möta och hantera barn med 

trauman. Med utgångspunkt från barnens behov kommer verksam-

heten att etablera kontakt och samverkan med landstingets barn- 

och ungdomspsykiatri (BUP) samt hälso- och sjukvård.  

 

Verksamheten finansieras med statliga anslag genom så kallad 

återsökning av medel från Migrationsverket.  

 

Hyresvärd är Micasa. Lokalen inhyrs för 5 år och omfattar 842 kvm
 

med en årlig hyra på 1,1 mnkr inklusive ombyggnadstillägg. 

Förvaltningen bedömer att lokalen, efter en viss ombyggnad, 

kommer att lämpa sig väl för verksamheten och att den offererade 

hyresnivån är rimlig. Under förutsättning att Socialnämnden fattar 

beslut att inrätta den föreslagna verksamheten kommer förvaltnings-

chefen att, inom ramen för sin delegation, göra nödvändiga 

beställningar och teckna hyresavtal med Micasa. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

januari 2016. 

 

Beslutsgång 
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Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Tillsyn av hem för vård och boende (HVB) för barn och unga – 

Eurenii minne  

Dnr 1.6.1-587/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 16 november 

2015 en anmäld inspektion på Eurenii minne. Tillsynen var 

huvudsakligen inriktad på att granska verksamhetens in- och 

utskrivningsrutiner, att de inskrivna familjerna och barnen känner 

sig säkra och trygga samt om de får vara delaktiga i den vård som 

ges och i de beslut som fattas på boendet. 

 

IVO konstaterar att verksamheten på Eurenii minne uppfyller 

gällande bestämmelser om in- och utskrivning. IVO bedömer vidare 

att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och säkerhet i 

boendet samt att de boende ges förutsättningar att i den mån det är 

möjligt vara delaktiga i hur boendet och vården planeras och 

genomförs. IVO avslutar ärendet. 
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§ 20 

Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn och unga – 

Rågsveds boende 

Dnr 1.6.1-1019/2015 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 3 december 

2015 en anmäld inspektion på Rågsveds boende. Tillsynen var 

huvudsakligen inriktad på att granska om barnen känner sig säkra 

och trygga samt om de får vara delaktiga i den vård som ges och i 

de beslut som fattas på boendet. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet samt att verksamheten tillgodoser barnens rätt till 

delaktighet i boendet. IVO avslutar ärendet. 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Socialnämnden 

Protokoll 

2016-01-26 

Sida 37 (38) 

 

 

 

 

 

§ 21 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 15 december 2015 

justerat 21 december 2015, och 4 januari 2016 justerat samma dag. 

 

Protokoll från tillståndsutskottets sammanträde 10 december 2015 

justerat 15 december 2015. 

 

Protokoll från organisations- och föreningsutskottet 15 december 

2015 justerat 18 december 2015. 

 

Protokoll från individutskottets sammanträde 11 december 2015 

justerat 18 december 2015, sammanträde 18 december 2015 justerat 

30 december 2015 och sammanträde 30 december 2015 justerat 30 

december 2015. 

 

Delegationsbeslut: 2015-12-10 Tilldelningsbeslut i upphandling av 

öppenvårdsinsatser för barn, ungdomar och familjer 

– stadsgemensam upphandling, dnr 2.11.2-580/2014:6, 2015-12-10 

Tilldelningsbeslut – Upphandling av jourhemsverksamheter – stads-

gemensam upphandling, dnr 2.11.2-112/2015:9, 2015-12-10 

Tilldelningsbeslut - Upphandling LOV ledsagning och 

avlösning, dnr 2.11.3-831/2015:1, 2015-12-03 Tilldelningsbeslut - 

Tilldelningsbeslut – Upphandling av trygghetslarm till 

boenden inom enheten för ensamkommande, dnr 2.11.2-

504/2015:7. 

 

Inkomna handlingar till Socialnämnden under perioden 30 januari 

2015 till och med 23 december 2015. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 19 januari 2016 

justerat 22 januari 2016. 
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§ 22 

Övriga frågor 

 

Socialnämnden överlämnar följande två skrivelser till förvaltningen 

för beredning. 

 

Om barnäktenskap, av Andréa Ström m.fl. (M), Isabel Smedberg 

Palmqvist m.fl. (L) och Stina Bengtsson (C). 

 

Sexuella trakasserier mot tjejer och kvinnor i offentliga miljöer, av 

Åsa Lindhagen m.fl. (MP), Rana Carlstedt m.fl. (S), Alexandra 

Mattsson Åkerström m.fl. (V) och Anna Rantala Bonnier (FI). 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) informerar om stadens nya 

alkoholpolicy. 

 
 

Sammanträdet avslutas kl. 18:20 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Sigrún Andersdóttir 

 


